
 

 

Professionshøjskolen UCN 1/4 

Dagsorden 

Mødetidspunkt 23. september 2021 kl. 12.00 - 15.00 

Mødested Aalborg Handelsskole, Langagervej 16 

Lokale Lokale A 

Referent juh 

Deltagere Helle Lyhne Hvass Markusen 

Camilla Valbak-Andersen 

Julie Skoven Thomsen 

 

Charlotte Otkjær Sørensen (Studerende) 

 

Jan Holm Ingemann 

Torben Jensen 

Katharina Hauge Antonsen 

Jonna Vestergaard 

Fraværende Troels Muldbak Andersen 

Jørgen Litske Petersen 

Christian Kuno Pedersen 

Camilla Salling Brix 

Michala Larsen (Studerende) 

Lars Nørgaard Jørgensen 

Mødeleder Helle Lyhne Hvass Markusen 

Afdeling Samfunds- og Formidlingsuddannelserne 
  

 

 

1. Kl. 12.00 – 12.30: Ankomst og velkomstfrokost 

 

2. Kl. 12.30 – 13.15: Rundvisning på Aalborg Handelsskole v. Torben 

Jensen 

Torben giver os en rundvisning med efterfølgende indflyvning til en forståelse af Aalborg 

Handelsskole som organisation. Under oplægget vil der være en særlig opmærksomhed på 

mønstre, tendenser og andre interessant viden, som er godt at få indblik i for os som videre-

gående uddannelsesinstitution.  

Torben giver udvalget en introduktion til Aalborg Handelsskole. Se vedhæftet PTT. 
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Handelsskolen/Torben er åben overfor samarbejde i forhold til udlån af lokaler.  

 

3. Kl. 13.15 – 13.20: Godkendelse af dagsorden samt opfølgning på aftalte 

aktioner fra sidste møde.  

Er der bemærkninger til det udsendte materiale med redegørelse for frafald? 

Dagsorden godkendt – og der er ingen bemærkninger til udsendt materiale.  

 

4. Kl. 13.20 – 14.00: Nyt fra administrationsbacheloruddannelsen 

- Studiestart og optag 

Helle giver et oplæg omkring optagelse og studiestart. PPT vedhæftet. 

I forbindelse med optagelse er det blevet tydeligt, at flere og flere har brug for SPS-støtte grundet 

forskellige udfordringer (psykisk, fysisk eller ordblinde). Der er efterfølgende en drøftelse i udvalget 

omkring, at eksamensbeviset ikke afspejler at den studerende har fået SPS støtte. Udvalget gør op-

mærksom på, at det er uhensigtsmæssigt at beviset ikke afspejler dette da arbejdsgiver således po-

tentielt kan få et fejlindtryk af dimittendens kompetencer.  

Katharina fortæller, at HK har lavet en undersøgelse som hun gerne vil dele med udvalget, hvis hun 

må. Det undersøger hun – og vender retur.  

 

- Indblik i opmærksomhedspunkter og tiltag på uddannelsen med plads til efterfølgende 

kvalificering og drøftelse.  

Uddannelsen har valgt at kigge ind i kvalitetsmålene (frafald, trivsel og oplevelse af sammenhængs-

kræft) for 2022, hvor teamet skal have neuropædagogiske værktøjer implementeret. Flere undervi-

sere har været på et forløb igennem neuropædagogisk kompetencecenter. Der skal ikke ændres i 

vidensgrundlaget men teamet tilgang til de studerende.  

Helle fortæller, at uddannelsen i 2021 har implementeret ”individuel fagprofessionelle vejlednings-

samtaler” samt ”teamcoaching af studiegrupper” mellem en underviser og en studerende/en gruppe.  

Katharina stiller spørgsmålstegn ved om det ikke er at curle dem? Helle og Camilla er enig i Katha-

rina spørgsmål og bekymring. Camilla fortæller, at samtalerne er tiltænkt som udviklingssamtaler 

med fokus på, hvad der sker i samtalen. Det skal hjælpe med at sikre, hvordan de studerendes til-

gang til studiet kan forbedres.  

 

Nyt fra uddannelsen: 

Teamet har ansat en ny juraunderviser, Anesofie Bengtsen, som erstatter Lene Faurholt. Lea Wis-

nes som hidtil har undervist kun undervist på Natur – og Kulturformidlingsuddannelsen men hun er 

nu også ansat som studiekoordinator på både Natur – og Kulturformidling og Administrationsbache-

lor.  

 

Ny forskningsstrategi: 
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Vi har fået ny forskningsstrategi. Forskning skal løftes decentral. Der er erklæret tre styrkepositioner.   

   

Kl. 14.00 – 14.15: Pause  

 

5. Kl. 14.15 – 14.50: Temadrøftelse: Mindre ungdomsårgange – hvad 

venter os?  

På sidste møde drøftede vil udfordringen i, at antallet af unge falder væsentligt i de kom-

mende år. – Hvad ved vi tilsammen om de kommende ungdomsårgange, og hvad kan vi (i 

fællesskab?) gøre for at ramme målgruppen til administrationsbachelor bedst muligt?  

Katharina Hauge Antonsen, bidrager med data fra HK og Danske Regioner. 

Katharina er blevet opmærksom på, at rapporten kan være misvisende grundet en ny rapport som 

muligvis modsiger dette.  

Udvalget er derfor blevet enige om at sætte fokus på udfordringen med at få flere til at søge ind på 

Administrationsbacheloruddannelsen (med rapporten i baghovedet). 

 

Følgende emner har været drøftet: 

• Uddannelsens navn 

• Uddannelsens adgangskrav (samfundsfag + erhvervsøkonomi på højere niveau) 

• Uddannelsens brand set i ”mors/forældrenes” øjne 

• Uddannelsens placering (Aalborg vs. Aarhus) 

• Skab en rekrutteringsstrategi som de unge vil være en del af 

• Skab bedre tværfagligt miljø set i forhold til Politik og Administration på AAU. 

• Større fokus på neuropædagogik (omverden, krop og hjerne)  

• Professionsbegrebet (fremtidens arbejdsmarkedet er uddannelser med de generelle kompe-

tencer) 

 

Uddannelsen skal have opmærksomhed på: 

• Adgangsgrundlag (samfundsfag B) 

• Uddannelsens navn (Charlotte går tilbage i ABL og løfter en drøftelse omkring det) 

• Markedsføring – beslutningstager med holdningen til de studerendes uddannelsesvalg 

• Studiemiljø – vigtigheden af, at vi har et attraktivt miljø og samtidigt på tværs af uddannelser  

 

Katharina opfordrer til at det skal løftes af de unge studerende i ABL. 

Der er forsat mulighed for af uddannelsen kan komme ind og holde oplæg på Handelsskolen til ele-

ver der har elevplads indenfor offentlig økonomi. 
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6. Kl. 14.50 – 15.00: Eventuelt 

 


